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Aanleiding en vragen 
In het Stentor-artikel  “Gloednieuw park in Gramsbergen kost tonnen meer na hoogwater: ‘Fikse 
financiële tegenvallers’ | Hardenberg | destentor.nl” van 14 april 2024, staat dat de gemeente bijna 
7 ton extra kosten heeft voor het project. Aangezien het waterschap een samenwerking heeft met de 
gemeente heeft de fractie ongebouwd de volgende vragen:  

1. Wat zijn de meerkosten die voor rekening van het waterschap komen?  
2. Er is vanuit Duitsland veel zand aangevoerd; dit moet er weer worden uitgehaald. Wat zijn 

daar de kosten van? 
3. Welke maatregelen worden genomen om dit in de toekomst te voorkomen? 
4. De stikstof normering in Duitsland is rond de 5 en in Nederland rond de 2; wat betekent dit 

voor de normering in het aangespoelde zand 
5. Wat betekent dit voor de afvoer?  

 
Beantwoording vragen  
De antwoorden op de gestelde vragen zijn: 

1. Binnen de samenwerking zijn afspraken gemaakt over de verdeling van kosten. De extra 
kosten die de gemeente heeft gemaakt (waar het artikel over gaat) betreffen het deel van de 
gemeente en zijn daarmee voor rekening van de gemeente; deze worden niet doorbelast 
naar het waterschap.  
Ook het waterschap heeft voor haar deel van het project extra kosten gemaakt als gevolg van 
enkele tegenslagen door o.a. afvoer van vervuilde grond en tijdelijke financiering van 
gronden. Het AB heeft in november 2023 bij het vaststellen van de programmabegroting 
2024 – 2027 het budget voor Vechtrijk Gramsbergen opgehoogd tot € 5.500.000 (was € 
4.900.000). In december 2023 is (dit) extra krediet van € 600.000 aangevraagd bij het DB 
voor het project Vechtrijk Gramsbergen.  

2. Tijdens het hoog water rond kerst 2023 is er inderdaad veel zandtransport in de Vecht 
geweest. Veel van dit zand is afgezet in de vistrap rondom de inlaat van de nieuwe nevengeul 
achter stuw De Haandrik. Oorzaak hiervan is in een combinatie van factoren. Er is 
zandtransport van uit bovengelegen delen van de Vecht, maar ook de ligging (verbreding en 
luwte naast de stroombaan) en het feit dat het werk recent was uitgevoerd (met nog 
nauwelijks begroeiing), spelen mee. Dit zand wordt binnenkort verwijderd. De extra kosten 
zijn geraamd op ongeveer € 150.000 (inclusief btw). Dekking van deze kosten komt uit het 
exploitatiebudget ‘Hoog Water’ en dus niet ten laste van het project. 

3. Het hoog water van kerst 2023 betreft een situatie van ongeveer eens per 25 jaar. Dat er op 
dat moment sedimentatie en erosie optreedt is logisch en begrijpelijk, aangezien we al jaren 
bezig om de oevers te ontstenen. Dit past in de ontwikkeling van de natuurlijke rivier, waarin 
deze rivierprocessen juist gewenst zijn. Dat er nu, incidenteel en lokaal, enig herstelwerk 
nodig is, om onze assets en keringen te beschermen, hoort daar bij. Er is op dit moment geen 
aanleiding om die lijn te wijzigen. Wel wordt op basis van de ervaringen van kerst 2023 
gekeken hoe we hier naar de toekomst goed mee om kunnen blijven gaan, ook in relatie tot 
het mogelijk vaker optreden van extremen. 

4. De stikstofnormen die worden bedoeld hebben betrekking op de waterkwaliteit. Stikstof 
bindt nauwelijks aan zand. Het meegevoerde zand bevat dus niet of nauwelijks extra stikstof.  
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5. Erosie en sedimentatie is een natuurlijk proces in een dergelijk systeem. Sedimentatie in het 
zomerbed van de Vecht is een continu proces en wordt door hoogwaterpieken extra 
gestimuleerd. Om te zorgen dat de afvoercapaciteit gewaarborgd blijft wordt het zomerbed 
van de Vecht periodiek gemeten. Via een monitoringsprogramma wordt de ontwikkeling van 
aanzanding en erosie bijgehouden.  
 Op dit moment wordt een nieuwe meting uitgevoerd. De resultaten daarvan zullen later dit 
jaar beschikbaar zijn. Indien op de Vecht plekken ontstaan waar de afvoercapaciteit wordt 
belemmerd, dan wordt door de beheerorganisatie ingegrepen. Dat geldt overigens altijd en 
niet alleen bij extreme situaties. 

 
 


